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  zken urte hauetan Txorierriko in-
guruak eta ingurumenak aldaketa nabarme-
nak jasan ditu eta nekazal inguru tradizionala 
izatetik oso industrializatuta dagoen lurralde 
batera pasatu da. Horrek ingurumenean eragin 
nabarmena izan du, besteak beste airearen 
kalitatean, kutsadura akustikoan, lur zoruaren    
artifizializazioan, argi kutsaduran, lur zoruan 
kontrolik gabe pilatutako hondakin industriale-
tan eta oro har inguruaren degradazioan.
 Guzti horren eragina kuantifikatu gabe, 
neurtu gabe,  ez dago jakiterik biztanleriaren 
osasunean izan dezakeen eragin kaltegarria 
zenbatekoa izan daitekeen. 
 Airearen kalitateari dagokionez 2001n 
ematen ari diren parametroek ez dute zer 
ikusirik orain 30, 20 edo 10 urte ematen 
zirenekin. Txorierrin, guk dakigula, datu horiek 
neurtu gabe daude ez baita inongo estazio 
iraunkorrik gure zonaldean. Korridoreko 
trafikoak gehi inguruko poligono industrialetan 
ibiltzen diren kotxe, kamioi, autobus…eragin 
ukaezina dute airearen kalitatean. Gainera 
Boroako zentrala ere hurbil dago eta  era guzti-
etako industriak ere bai.
 Gauza horiek kontuan hartuta uste dugu 
Lezaman edo gure inguruan estazio iraunkor 
bat jarriko beharko litzatekeela airean egon 
daitezkeen elementu kimiko kutsagarriak 
neurtzeko eta airearen kalitateari buruzko infor-
mazio zehatza izateko.

(Eskaera hau  Eusko Jaurlaritzako  Ingurugiroaren 
Sailara bidaliko dugu hurrengo egunetan)
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A

KUTSADURA 
NEURTZEKO 

ESTAZIOA BAT 
TXORIERRIRAKO El sábado  12 de marzo  

celebraremos el  “Lezama Bizirik 
Eguna”.
 Este año, que será el 
quinto como Asociación Vecinal, 
queremos  dedicarlo a  nuestros 
caseríos y baserritarras.
Los y las   baserritarras, son una 
pieza  fundamental   en la de-
fensa de  nuestro territorio y de 
nuestro medio ambiente  y ahí se 
mantienen  a pesar  de  contar 
con dificultades crecientes y con 
unas ayudas institucionales mu-
cho más  folklóricas y    testimo-
niales  que reales.
 
 Así, para la mañana del 
sábado  hemos  organizado  una 
visita a dos  caserios con insta-
laciones  agrícolas de importan-
cia en Lezama: Basalbeiti-barri  
(Sat-Legu) y  Olabarri (Olabarriko 
Produktuak). 
 Tras la visita  tomare-
mos un txakolí en el txoko 
de    Goitioltza, donde  después, 
quienes se apunten  podrán de-
gustar una  exquisita  porrusalda 
y unas costillas.  A la tarde     
celebraremos la Asamblea Anual 
de la Asociación.
¡No te lo pierdas!

M-12  LEZAMA BIZIRIK 
EGUNA
BASERRITARRAK  ERE 
BIZIRIK!
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 Egun hauetan  
agortuko da epea  Txu-
petxako “ Programa de 
Actuación Urbanizadora  
- P.A.U.“ delakoaren  au-
rrean  alegazioak aurkez-
teko Udalean.
 Lezama Bizirik  
Elkarteak bere alegazioa 
aurkeztu du jadanik  aski 
ezagunak diren  iriz-
pideak  adierazten (Txu-
petxako plana  ezabatuta 
dauden arau    urbanis-
tikoen zati bateko garap-
ena baino ez da,  azken 
helburua ez da etxeak 
egitea  lur-eremuaren 
salerosketako  baldintza 
legal batzuk betetzea 
baino,  lurzoru hori  
uholdegarria da, ezau-

garri legal batzuk ez 
dira betetzen…), baina    
ohar honetan  zera az-
pimarratu nahi dugu:  
Dokumentoaren  kali-
tate eta seriotasun falta      
itzela.
 Apenas 20 orrialde 
Memoria osorako eta 
bertan hamaika  akats 
eta  huskeri.  Herriari  
erreferentzia egitera-
koan “Laukiz” aipatzea 
edota  partzelaren ezau-
garriak  aipatzerakoan  
“irregularra” dela, “ipar-
rean beste lurzoruekin   
eta mendebaldean          
etxebizitza  batzuekin” 
mugatzen duela eta  
“malda gutxiko” errelibea 
daukala,  adibide horiek 

ondo  isladatzen  dute 
dokumentuak zer  no-
lako sakontasuna  eta 
kalitatea duen. Benetan  
uste dugu  Lezamar 
guztiekiko errespetu falta  
handia adirazi  dutela  
egileek  dokumentu 
honekin.
        Eta  akats eta 
huskeri betetako 20 orri-
alde hauengatik   badaki-
zue zenbat kobratu 
duten?. Ba hogei mila  
(20.000) euro.  Mila 
(1.000) euro  orrialde 
bakoitzagatik.   Mota 
honetako lanak horrela 
pagatzen badira zelan 
egongo da ba  diru na-
hikorik  herriaren behar-
rentzako! 

P.A.U. TXUPETXA
20.000 EURO AKATS BETETAKO 

20 ORRIALDEENGATIK
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otro  “PLan  de ordenaCion”…
¿Para Que Si no eS Para Corregir Y MeJorar?

 Tal y como informamos  enton-
ces,  en marzo del 2010 el Pleno del 
Ayuntamiento aprobó  iniciar los trámites 
para la redacción de un  nuevo Plan  
General de Ordenación  de Lezama.  
 La decisión era y es  incomprensi-
ble teniendo en cuenta que el Plan citado 
no es sino  otro nombre  para  lo que 
siempre han sido las Normas Subsidiar-
ias , y   que ese mismo Ayuntamiento 
no se cansa  de decir que las Normas  
aprobadas en el  2007 siguen  vigentes  
a pesar de tener una sentencia anulato-
ria del TSJPV .  ¿Para que entonces el 
“nuevo” Plan? (ver nuestra   revista de 
Abril-2010 en www.lezamabizirik.com )
Aquella decisión ha estado “congelada”…
hasta ahora   que, al parecer, se han 
iniciado los trámites  y el Ayuntamiento 
y la empresa adjudicataria  IDOM  han 
empezado a llamar a  asociaciones de 

Lezama  para una “primera toma de con-
tacto”, antes  de empezar con la redac-
ción del nuevo documento.
 Pero por las informaciones que 
tenemos de quienes han  estado en  la 
presentación (a nosotros no nos han 
llamado) para   el nuevo Plan  no se  
plantean  subsanar los viejos errores, 
ni en el fondo ni en la forma.    Otra vez  
proponen  una calificación industrial sal-
vaje no justificada en Aretxalde, cuando 
ni siquiera son capaces de  ocupar  las 
parcelas industriales de Kurutze e inclu-
so más de una empresa del lugar  está 
en proceso de cierre,  también hablan 
de mantener un  crecimiento  residencial 
desproporcionado incluso “rescatando” 
proyectos  ya  rechazados por Gobierno 
Vasco  y Diputación, como el calificar ur-
bano  el núcleo rural de  Garaioltza… en 
lo que parece  que se puede convertir
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en la  próxima gran  pieza  especulativa  
del plan  y  todo ello , otra vez,  con  una 
“participación social” falseada al margi-
nar precisamente a la asociación  del 
pueblo que  más trabaja en el campo 
urbanístico  . 
 Hasta legalmente   han empezado 
mal .La Ley del Suelo, art.108, obliga a 
presentar un “programa de participación 
ciudadana”  con el primer acuerdo de 
Pleno  para iniciar los trámites.  Han 
pasado 10 meses desde  ese acuerdo 
y no se sabe nada  de ese programa.   
Parece mentira, tener tanto y tan caro 
“gabinete jurídico”…  y la primera en la 
frente, primer trámite  primer error le-
gal, y no es un aviso a navegantes. 
Lo razonable  , visto lo ocurrido con 
las Normas anteriores, sería  explorar  
caminos alternativos , tanto en los  con-
tenidos - ¿ con la que esta  cayendo  hoy 

es  serio   mantener  los  planteamientos 
ultra-desarrollistas  de hace   años?- ,  
como en  la forma  ,  facilitando  una 
verdadera  participación de  vecinos y 
vecinas.  
 En esta tarea volvemos a  reiterar 
nuestra oferta de colaboración con el 
ayuntamiento, con su “gabinete Jurídico”  
y con los técnicos de IDOM.  Por su-
puesto entendiendo que en esa oferta 
va implícita  la exigencia  de que se res-
pete nuestro  derecho como Asociación 
y como vecinos  y vecinas de Lezama  
para intervenir  en  todos los Planes que 
afecten a nuestro pueblo. 

PreStutaSun  eta  eraginKortaSun  handia …
 KarteLaK deSagerraraZteKo

“udal  etxebizitza tasatuak” direla eta  orri bat  buzoneatu 
zuen udalak.  gure elkarteak  informazio falta  zegoela  
pentsatuz beste orri informatzaile bat  banatu  zuen  eta    
baita 30 kartel   jarri ere herrian   zehar.  
baina  jarri eta  ordu gutxitan   kartel guztiak “desagerrarazi”  
egin zituzten. 
hau da  hau  prestutasuna eta  eraginkortasuna zu!. 
ai  prestutasun eta  eraginkortasun berberak  adieraziko  
balituzte  
herriaren aldeko  beharretan!
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 Diru gutxigaz konpon litekeen 
arazoa daukate Kurutzeko auzokideek: 
pertsona ezinduak gaindi ezinezko trabak 
dituzte, euren kontura bertatik mugitu 
ahal izateko.
 Badira 14 urte bertako bizilaguna 
den Bernardo elbarritu zela eta etxekoak 
azken urteotan udalarengana hainbat 
bider zuzendu dira sufritzen duten arazo-
aren berri emanez eta konpobidea es-
katuz, baina oraindio ez dute erantzunik 
jaso. Ulertezina da egoera horretan da-
goen pertsona batek Arartekoarengana 
jo behar izatea , erraz konpon daitekeen 
gaia udalak aintzat hartzen ez duelako
 Jakin dugunez “Elbarrien 
Elkarteko”ek ere txosten bat bidali diote 
udalari non aipaturiko trabak ezabatzeko 
egin beharreko aldaketak azaltzen diren.
 Gure ustetan, gaur bertan  Ku-
rutzen elbarri bakar bat ez balego ere, 

udalak kontuan izan beharko luke  edo-
nori suertatu dakiokela egoera horretan 
aurkitzea; beraz, gure kale eta zintarriak 
egokituta egon beharko lirateke edozein 
elbarritu bere kabuz mugitu ahal izateko 
bai bere auzunean zein herriko beste 
gune batzuetan ere. Ez da ahaztu behar 
konponketa horietan gastatzen den dirua 
herritar guztion zergetatik ateratzen dela.
 Obra barriak egiterakoan aurretiaz 
hartu beharko dira neurriak eta lehendik 
dauden oztopoak konpondu, pertsona 
horien bizi-kalitatea hobetzeko
 Kurutze inguruan,  obra barriak 
egiten ari da Udala eta uste dugu egingo 
diren bideak, zintarriak etab. egokiak eta 
erosoak izango direla, eta bide batez, 
lehendik dauden trabak  ezabatuko dituz-
tela
 Horrela bada, helduko da zorion-
tzeko unea.

KURUTZEKO TRABA ARKITEKTONIKOAK
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 Leyendo  las notas que envía  el  
gabinete de prensa del Ayuntamiento 
- en Lezama, faltaría más, también   
tenemos “gabinete de prensa”  como  
el Ayuntamiento de Bilbao, la Zarzuela 
o la Casa Blanca, ….será por dinero!- 
cualquier  despistado  creería que  
quienes  están  o han estado gober-
nando  en el  Ayuntamiento    actua-
ron correctamente cuando   permiti-
eron, por ejemplo,   un campo de tiro 
ilegal  y contamínate  durante más de 
veinte años en terrenos municipales. 
O  que  la  actual alcaldesa  obró  le-
galmente cuando votó varias veces en 
asuntos  relacionados con intereses 
familiares  o    cuando votó  y aprobó 
con otros    concejales  los proyec-
tos  del centro cívico  y kultur etxea, 
a pesar de que  no  contaban  con 
el visado del Colegio de Arquitectos y  
que expresamente  fueron advertidos  
de la ilegalidad por la secretaria mu-
nicipal.
 
 Sin embargo  la simple realidad  
demuestra   que no es  así  y que 
todas esas actuaciones  fueron incor-
rectas:  El campo de tiro  lleva  ya dos 
años cerrado, la alcaldesa y sus con-
cejales  han dejado ya  de votar  en 
asuntos relacionados con sus familias 
y   la  “kultur etxea”, que se anunció 
como  el  proyecto estrella  para esta 
legislatura no sólo no está hecha  sino  
que ya nadie dice nada de ella. 

La razón  es evidente: En todas esas 
ocasiones   las ilegalidades han sido 
manifiestas  y, en buena  medida,  
tema de  crítica cuando no de escán-
dalo público.  
 
 Es cierto que en estas tres 
ocasiones, respondiendo a denun-
cias,  algunas de ellas  “anónima”, 
los      jueces han decidido no aplicar 
,por ahora, penas  contra los infrac-
tores porque a pesar  de  reconocer 
que  las actuaciones han sido  ilegales  
no han  estimado que  tengan  una      
gravedad  suficiente   como para cas-
tigarlas penalmente, aunque ese  ra-
zonamiento  de   que “han delinquido 
pero no lo suficiente” para   que se 
les pueda aplicar el Código Penal con-
traste con la contundencia  con la que 
actúan los tribunales  en otro tipo de 
casos.  
 
 así que si ya es  lam-
entable que  en un peque-
ño pueblo como Lezama 
tengamos que pagar  un 
“gabinete de prensa” – mal-
gastando un dinero que se 
podría emplear en otras 
cosas- , es  más lamenta-
ble aún que  “informe” tan 
mal.  

de viCtoria en viCtoria…
haSta La debaCLe finaL.
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DEFENDATU LEZAMA GUREKIN
IZENA:...............................................
ABIZENAK:.......................................
E-POSTA:...........................................
HELBIDEA;.......................................
HERRIA:............................................
TLF:....................................................

ENVIAR A 
LEZAMABIZIRIK@LEZAMABIZIRIK.COM 

INFORMAZIO GEHIAGO
WWW.LEZAMABIZIRIK.COM

TXORIERRIN 
ERE  

BIDE-GORRIA 
NAHI DUGU. 

M  ugikortasunaren aldeko proiektu oso bat ezin 
da egun batetik bestera gauzatu, baina administrazio ezber-
dinek ematen dituzten erantzunen arabera argi uzten dute 
ze nolako apustua egiten duten.
 Honela bide-gorrien eskaeraren aurrean,   Bizkaiko 
eta Euskal Herriko zenbait herri eta eskualdetan joan dira 
pausu batzuk ematen bide sare bat osatzeko helbururantz 
eta lehenengo emaitzak ikus daitezke: (Ezkerraldeko bide-
gorriak (Sestao- Muskiz- Galdames), Bilboko Abra,… Grafiko-
ki ikusteko nahikoa dugu Diputazioko orrialdean eskaintzen 
diguten mapean begirada bat botatzea. Han errez ikusi ahal 
dugu zenbat kilometro burutu diren, zenbatetan lanean eta 
zenbat proiektuetan, eta non daude kokatuak.
 Gure herrian, ordez, azken urteetako proiektuetan     
kotxea izan da nagusi eta hau argi geratu  N-637 errepideko  
burututako  lanetan, non espaloi berria eraiki eta bidea txu-
kundu arren , ez dugu bide-gorriaren arrastorik ere aurkitu. 
Are gehiago, bazterbide txiki bat ere ez dute utzi. Beraz, 
Lezamatik pasatzen diren kirolariak edo erromesak, beste 
herri batera joan nahi duten gazteak, umeekin buelta bat 
eman nahi duten gurasoak,... bizikletaz egin nahi badute,  
autoekin elkar banatu beharko dute errepidea.
 Dena dela, errealitatea beste aldetik doa eta bizikle-
tarako bideen zabalkunde eta erabilpenarekin batera, bide-
gorriak aldarrikatzen dituzten herritarrak eta elkarteak 
ugaritzen doaz. (Ad. Txorierri osoa zeharkatzeko bide gorri 
+ vía verde    proposatzen duten Larrabetzuko       “Bizi-
Txorierri”,). 

 Gure inguruan ere lehenengo pausuak emateko 
garaia heldu dela uste dugu!


